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В статье представлены результаты многолетней работы автора над теорией конституционной кон-

фликтологии — новым разделом науки конституционного права. Предметом изучения является консти-

туционный конфликт как особый вид юридического конфликта, ключевым методом его исследования 

выступает конституционно-конфликтная диагностика. Также в рамках конституционной конфликтологии 

изучаются способы разрешения конституционных конфликтов, которые можно поделить на две основ-

ные группы. Система конституционной конфликтологии на начальном этапе формирования может быть 

представлена пятью элементами: теория конституционного конфликта; конституционно-конфликтная 

диагностика; способы предупреждения и разрешения конституционных конфликтов; конституционные 

и муниципальные нормы конфликтологического типа; отдельные виды конституционно-правовых кон-

фликтов и способы их разрешения.
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POINT OF VIEW

Irina TRETYAK. Constitutional Conflictology — a New Section of the Constitutional Law Science

The article presents the results of the author’s work on the theory of constitutional conflictology — a new 

section of the science of constitutional law. The subject of this theory is constitutional conflict as a special type 

of legal conflict, the key method of its study is constitutional conflict diagnostics. Also, within the framework 

of constitutional conflictology, methods of resolving constitutional conflicts are studied and can be divided into 

two main groups. The system of constitutional conflict resolution at the initial stage of formation is represented 

by five elements: the theory of constitutional conflict; constitutional conflict diagnostics; ways of preventing 

and resolving constitutional conflicts; constitutional and municipal norms of the conflictological type; certain 

types of constitutional conflicts and methods of their resolution.
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